
Pracovná skupina POCC/CCC, 8. apríla 2021
Zhrnutie správy zo zasadnutia

Predsedal Pekka Pesonen.
 

Cielená konzultácia zúčastnených strán o prioritách ročného pracovného programu
propagačnej politiky na rok 2022
Komisia zahájila cielenú konzultáciu o prioritách ročného pracovného programu politiky
propagácie na rok 2022. Vzhľadom na aktuálny silný politický tlak v súvislosti s revíziou
propagačnej politiky a negatívnymi skúsenosťami s ročným pracovným programom na rok 2021
sekretariát vyzval členské organizácie, aby predložili vlastné príspevky v súlade s odpoveďou Copa
a Cogeca na e-mailovú adresu: AGRI-B1-PROMOTION@ec.europa.eu. Príspevky je možné posielať
do 15. apríla.
 
V diskusii FI, ES a IT reprezentanti zdôraznili dôležitosť debaty o propagačnej politike a AT
reprezentant upozornil na tlačovú správu Greenpeace v AT médiách na túto tému.

 
Schválenie návrhu spoločného dokumentu (Copa a Cogeca, CEPF, ELO) o budúcej
stratégii EÚ v oblasti lesníctva
Verejná konzultácia je prístupná do 19. apríla, návrh odpovede bol prijatý počas minulého
rokovania skupiny POCC/CCC dňa 11. marca. Copa a Cogeca spolu s CEPF a ELO pripravili aj
prílohu k návrhu, ktorý opisuje hlavné obavy z budúcej stratégie. Príloha bola v diskusii  schválená.
Tieto 3 organizácie začali aj s kampaňou #WelcomeToMyForest, ktorej cieľom je prostredníctvom
krátkych videí ukázať udržateľné obhospodarovanie lesov ich majiteľmi.

 
Návrh odpovede Copa a Cogeca do verejnej konzultácie o revízii systému zemepisných
označení (GIs)
Komisia začala s úvodným posúdením dopadov pre revíziu GIs v novembri 2020, Copa a Cogeca
zaslali svoju spätnú väzbu. Teraz Komisia pokračuje vyhlásením verejnej konzultácie prístupnej do
9. apríla. Sekretariát  pripravil návrh odpovede.
 
Návrh príspevku Copa a Cogeca k prioritám ročného pracovného programu propagačnej
politiky na rok 2022
Komisia pokračuje v cielených konzultáciách so zúčastnenými stranami ohľadom priorít ročného
pracovného programu politiky propagácie na rok 2022. Návrh príspevku obsahuje, okrem iného,
aby všetky poľnohospodárske výrobky boli spôsobilé, čo je zreteľný odkaz na mäsové výrobky.
 
Informácie o aktuálnom stave spätnej väzby Copa a Cogeca do verejnej konzultácie
o revízii smernice o udržateľnom používaní pesticídov (2009/128)
Európska komisia začala s procesom verejnej konzultácie 18. januára, sekretariát zašle svoj
príspevok 15. 4. 2021.

 
Príprava spoločných prezídií (22. a 23. apríla)
Pekka Pesonen informoval o pozvaných hosťoch: člen kabinetu U. von der Leyenovej na
prejednávanie aktuálneho stavu brexitu, komisár J. Wojciechowski a členka PT predsedníctva. Na
potvrdenie ich účasti sa čaká. Sekretariát sa snaží aj o účasť  zástupcov pracujúcich na kódexe
správania pre zodpovedné obchodné a marketingové postupy.
Prezídiá v apríli a pravdepodobne aj v júni prebehnú online formou.
 
Schválenie:

mailto:AGRI-B1-PROMOTION@ec.europa.eu


návrhu diskusného dokumentu Copa a Cogeca o stratégii EÚ pre metán●

Komisia zverejnila 14. 10. 2020 stratégiu, ide o hlavný pilier Zelenej dohody, o emisiách
skleníkových plynov iných než CO2. Vyzýva k medziodvetvovým opatreniam, súdržnosti a lepšiemu
monitorovaniu a podávaniu správ v hlavných  odvetviach emitujúcich metán v energetike
a poľnohospodárstve. Prvý návrh stanoviska výboru AGRI sa očakáva v polovici apríla. Sekretariát
pripravil návrh diskusného dokumentu, ktorý organizáciám rozosielal  v marci. Dokument
zdôrazňuje, že poľnohospodárstvo je súčasťou riešenia a zdôrazňuje príležitosti v odvetví živočíšnej
výroby.
 
V diskusii FR reprezentantka požiadala o odstránenie termínu intenzívne poľnohospodárstvo, lebo
na úrovni EÚ neexistuje takáto definícia, ale termín často používajú neziskové organizácie.
Dokument ako celok viacerí prítomní podporili.

žiadostí GFA, FAI  a NFF o status privilegovaných partnerských organizácií●

Gruzínske združenie poľnohospodárov (GFA) zažiadalo o status privilegovanej partnerskej  
organizácie a keďže spĺňa požiadavky statusu, schválenie bude vyžadovať kvalifikovanú väčšinu pri
hlasovaní oboch prezídií. Reprezentantka GFA predstavila pozíciu družstiev v GE – ešte stále sa na
ne v GE pozerá negatívne,  ich najväčší problém je nedostatok znalostí, preto hľadajú spoluprácu
s EÚ organizáciami. Podrobné predstavenie sektorov pošle sekretariátu.
 
O status partnerskej organizácie požiadala Islandská asociácia poľnohospodárov (FAI). Organizácia
spĺňa požiadavky, schválenie jej žiadosti bude vyžadovať jednomyseľnosť pri hlasovaní počas
prezídia Copa a kvalifikovanú väčšinu pri hlasovaní prezídia Cogeca. Pokiaľ bude jej žiadosť
schválená, bude žiadať o status privilegovanej partnerskej organizácie Copa a Cogeca. Schválenie
bude vyžadovať kvalifikovanú väčšinu pri hlasovaní oboch prezídií. FAI reprezentantka podrobné
štatistiky o islandskom poľnohospodárstve zašle sekretariátu.
 
Národná federácia poľnohospodárov Severného Macedónska (NFF) požiadala o status partnerskej
organizácie Copa a Cogeca.  Požiadavky na členstvo spĺňa, schválenie si bude vyžadovať
jednomyseľnosť pri hlasovaní prezídia Copa a kvalifikovanú väčšinu prezídia Cogeca.

 
Aktuálny stav procesu reformy SPP a Európskej zelenej dohody
Rokovania trialógov pokračujú, Copa a Cogeca naďalej predkladajú svoje postoje a obavy všetkým
3 EÚ inštitúciám a sekretariát priebežne aktualizuje dokument, ktorý v 4 stĺpcoch porovnáva
postoje jednotlivých inštitúcií k nariadeniu o strategických plánoch SPP. Aktualizovaný dokument
je vždy vložený na portál AgriInfo. Počas posledného supertrialógu sa dosiahol určitý pokrok (pri
horizontálnom nariadení), ale pri strategických plánoch sa nedosiahla dohoda pri dôležitých
prvkoch (definícia aktívneho poľnohospodára, zastropovanie priamych platieb, redistribúcia, atď.)
Budúci trialóg k strategickým plánom sa bude konať 16. apríla, trialóg k CMO 21. apríla
a k horizontálnemu nariadeniu 23. apríla. Supertrialógy sú naplánované na 21. a 29. apríl, program
zatiaľ nie je známy.
Sekretariát ďalej informoval o Komisiou zverejnenom vykonávacom nariadení 2021/540, ktorým sa
mení vykonávacie nariadenie (EÚ) č. 809/2014, pokiaľ ide o niektoré oznamovacie povinnosti.
 
Stratégia Z farmy na stôl (F2F) a kódex správania pre zodpovedné obchodné
a marketingové postupy
Sekretariát informoval o účasti na prvom tematickom zasadnutí k príprave kódexu. Účastníci sa
dohodli na cieľoch, ktoré by mali dosiahnuť na každom tematickom zasadnutí.
K jednotlivým tematickým skupinám:
T1 – Vzorce spotreby potravín (pre zdravú a udržateľnú stravu): počas zasadnutia sa dohodli na 2



témach, ktorými sa treba zaoberať – zdravá a vyvážená strava so zameraním sa na podvýživu
a detskú obezitu a problematika plytvania potravinami.
T2 – Zlepšenie dopadu vlastných operácií spracovania potravín, maloobchodu  a potravinárskych
služieb na udržateľnosť: hlavnými témami sú obehovosť, efektívnosť využívania zdrojov, zdravie
a bezpečnosť zamestnancov a posilnenie ich znalostí a zručností.
 
 T3 – Zlepšenie udržateľnosti potravinového hodnotového reťazca (vo vzťahu k prvovýrobcom
a ďalším aktérom reťazca), podporené ciele boli: vytvorenie udržateľnej hodnoty európskeho
potravinového reťazca a udržateľné získavanie zdrojov. Ďalšie rokovanie prebehne 21. apríla.
 
T4 – Sledovanie a vyhodnocovanie kódexu. Zasadnutia sa konali 11. a 31. marca a týkali sa
nastavenia monitorovacieho pracovného rámca, nastavenia konkrétnych indikátorov
a poskytovania informácií o produktoch.
 
Všeobecné rokovania všetkých zúčastnených organizácií sa bude konať 27. apríla. Za
problematické pokladá sekretariát obmedzený prístup k informáciám, pripomienkam a názorom
jednotlivých členov. Tie sú poskytované len spravodajcom.
 
V nadväznosti na krízu, ktorú spôsobila pandémia Covid-19, sa Komisia rozhodla posúdiť odolnosť
potravinového systému a vypracovať pohotovostný plán na zaistenie dodávok potravín
a potravinového zabezpečenia, ktorý by sa spustil v prípade budúcej krízy. Komisia plánuje
zverejniť svoje oznámenie vo 4. štvrťroku 2021, už publikovala svoj plán, ku ktorému bolo možné
zasielať pripomienky do 13. januára. Ďalej zverejnila dotazník pre zúčastnené strany (prístupný do
3. mája).
Pekka Pesonen odporučil ešte diskusiu pred odoslaním odpovede do dotazníku a informoval
o začatí spolupráce s 2 akademikmi na komunikačnej stratégii pre samitom OSN o potravinových
systémoch, kde sa znova bude vyvíjať tlak na živočíšnu výrobu. Copa a Cogeca zdôrazňujú
požiadavku zohľadnenia vedeckých poznatkov, na ktoré sa často zabúda.
 
Stratégia v oblasti biodiverzity
Sekretariát informoval o zaslaní príspevku Copa a Cogeca do verejnej konzultácie o iniciatívach
politiky EÚ v oblasti biologickej rozmanitosti. Takisto bol rozoslaný členom pracovných skupín pre
životné prostredie a lesníctvo prvý návrh odpovede do verejnej konzultácie k novej stratégii EÚ pre
pôdy. Termín na zaslanie odpovede Komisii je 27. apríl. Výbor ENVI stále pracuje na svojich
pozmeňovacích návrhoch k stanovisku k stratégii, hlasovať by mal 22. mája, plénum by malo
hlasovať v júni.
 

Udržateľné financovanie a taxonómia
Európska komisia dňa 25. 3. 2021 predstavila odbornej skupine pre udržateľné financovanie
aktualizovanú verziu delegovaného aktu k environmentálnym cieľom. Ohľadom poľnohospodárstva
bola upravená oblasť pôsobnosti  delegovaného aktu a začlenenie poľnohospodárstva bolo odložené,
aby sa zohľadnili výsledky prebiehajúcich interinštitucionálnych rokovaní o SPP. Zverejnenie prvého
delegovaného aktu o zmene klímy sa predpokladá v polovici apríla.
Sekretariát Copa a Cogeca na aktualizovanú verziu delegovaného aktu reagoval tlačovou správou, v
ktorej uvítal oneskorenie začlenenia poľnohospodárstva a vyzval na jeho začlenenie, len čo bude
dokončená reforma SPP. Zdôraznil obavy ohľadne rôznych aspektov súvisiacich s lesníctvom,
biologickými výrobkami a biopalivami. Sekretariát informoval aj o liste niekoľkých členov platformy
pre udržateľné financovanie  výkonnému podpredsedovi  Komisie F. Timmermansovi, v ktorom ho
žiadajú o vyňatie lesníctva a bioenergie z delegovaného aktu. Komisia naň zatiaľ nereagovala.
 
Klimatické právo EÚ



Trialógy pokračujú, došlo len k malému pokroku, zatiaľ sa nerokovalo o trhových systémoch kreditov
na uhlík (market-based carbon-crediting schemes), sekretariát preto zaslal list inštitúciám, v ktorom
vyzval k väčšej iniciatíve ohľadom týchto schém, vrátane uhlíkového poľnohospodárstva. Čo sa týka
cieľa zníženia emisií skleníkových plynov do roku 2030, dosiahnutiu kompromisu bránia rozličné
pozície Parlamentu a Rady.
 
Výmena názorov na medzinárodný obchod a brexit
Brexit: Doterajšie vykonávanie dohody o obchode a spolupráci bolo predĺžené do 30. 4. 2021. UK dňa
3. 3. 2021 predĺžilo ochrannú lehotu na kontrolu niektorých druhov tovaru smerujúceho do
Severného Írska až do 1. 10. 2021, čím chce uľahčiť obchod medzi Severným Írskom a zvyškom UK.
Komisia toto rozhodnutie považuje za jednostranné porušenie vzájomnej dohody a poslala 15. marca
do UK upozorňujúci list. UK má mesiac na vyjadrenie.
 
USA: EÚ a USA sa dohodli na 4 mesiace pozastaviť vzájomné clá. Sekretariát vo svojom prehlásení 
krok uvítal a vyzval obe strany, aby 4 mesiace využili na nájdenie trvalého riešenia a zároveň sa vyhli
tomu, aby bolo poľnohospodárstvo znova v strede konfliktu.
 
Mercosur: Európska komisia a skupina Mercosur by mali v budúcich týždňoch dokončiť posledné
technické podrobnosti dohody, Komisia stále zvažuje, či nenavrhne rozdelenie obchodnej dohody od
dohody o väčšom pridružení, s čím Copa a Cogeca nesúhlasia. V samotnej dohode sa
nepredpokladajú žiadne zmeny.
 
Čína: Sekretariát pripravuje dokument o situácii týkajúci sa ľudských práv v Číne.
Nový Zéland: Ohľadom vzájomného prístupu na trh nie sú žiadne zmeny.
 
Sekretariát na záver uviedol, že  26. apríla  Komisia usporiada „EU Trade Policy Day“. Verejná
konferencia sa začne diskusiou podpredsedu V. Dombrovskisa s novou generálnou riaditeľkou WTO
Ngozi Okonjo-Iwealovou o výzvach globálneho obchodu a úlohe EÚ v ňom.
   
    Výmena názorov na situáciu na trhu

P. Pesonen iba  uviedol, že pred prezídiami bude rozoslaný prehľad o dopadoch Covid-19  na
jednotlivé odvetvia.
 
Rôzne
Po otázke UK reprezentanta ohľadom listu mimovládnych organizácií Komisii, v ktorom žiadajú,
aby sa na nové genomické techniky aj naďalej vzťahovala EÚ legislatíva pre GMO, P. Pesonen
odpovedal, že zatiaľ neplánujú špecifickú reakciu, témou sa budú zaoberať s prezidentmi Copa
a Cogeca.

 


